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З А П И С Н И К 
  са 40.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине  Босне и Херцеговине,  
одржане 19. новембра 2008. године 

 
 Сједница је почела у 15.15 часова. Присуствовало је 35 посланика. Оправдано су одсуствовали: 
Халид Гењац, Шемсудин Мехмедовић, Екрем Ајановић, Мехмед Суљкановић, Златко Лагумџија, Јован 
Тодоровић и Милорад Живковић. 
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали министри Средоје Новић и Драган 
Вранкић, те замјеник министра безбједности Мијо Крешић.  
 Из међународних организација сједницу су пратили представници: ОХР-а, ОЕБС-а, ЕУСР-а, 
НАТО-а, ЕУПМ-а,  америчке и британске амбасаде, те невладине организације Центри цивилних 
иницијатива. 
 
 На почетку сједнице, у оквиру претходног питања, предсједавајући је информисао Дом о 
томе шта је предузето у вези са иницијативама Хусеина Нанића – да се у дневни ред уврсти 
Информација Савјета министара о спремности институција БиХ за преузимање обавеза у вези с 
примјеном Споразума о стабилизацији и придруживању, те Ремзије Кадрића – за сазивање 
посебне сједнице Представничког дома са само једном тачком – Расправа поводом споразума – 
заједничке изјаве Човић-Тихић-Додик. 
 Уз остало, предсједавајући је рекао да је у вези са иницијативом Хусеина Нанића затражен 
одговарајући материјал за расправу, па да ће бити уврштена у дневни ред чим буде достављен 
материјал. 
 У вези са иницијативом Ремзије Кадрића, предсједавајући је рекао да није достављена у 
складу са Пословником јер, у складу са чланом 62. став (3), захтјев треба да потпише најмање 10 
посланика или већина чланова Колегијума.  

Такође, предсједавајући је рекао да је посланичко питање Јозе Крижановића у вези с 
условима рада у скупштинској сали прослијеђено службама ради достављања цјеловитог 
одговора.  

Након претходних питања, предсједавајући је образложио измјене и допуне предлога 
дневног реда, које су усаглашене на сједницама Колегијума и Проширеног колегијума Дома. 
Извршене су сљедеће измјене и допуне: 

• С дневног реда скинут је Предлог закона о Агенцији за информационо друштво у другом 
читању, због тога што је Комисија за саобраћај и комуникације доставила обавјештење да 
је на сједници, одржаној 18. новембра истовремено закључила да је потребно обавити 
додатне консултације. 

У дневни ред уврштене су сљедеће нове тачке: 
• Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о допунама Закона о 

порезу на додату вриједност по хитном поступку, у складу са чланом 127. Пословника  
• Захтјев посланика Бајазита Јашаревића за разматрање Предлога закона о измјенама Закона 

о јавним набавкама по хитном поступку, у складу са чланом 127. Пословника 
• Изјашњавање Дома о одређивању новог рока за достављање извјештаја или о 

обустављању законодавног поступка о Предлогу закона о Агенцији за развој 
информационог друштва БиХ 
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• Изјашњавање Дома о одређивању новог рока за достављање мишљења или о 

обустављању законодавног поступка по Предлогу закона о фискалним касама, предлагач 
закона: посланик Јозо Крижановић 

• Избор чланова Управног одбора Агенције за развој високог образовања и обезбјеђивање 
квалитета (Ранг-листа Савјета министара БиХ) 

•  Захтјев Уставноправне комисије Дома за давање овлашћења за утврђивање пречишћеног 
текста Закона о Суду БиХ и Закона о Тужилаштву БиХ и 

• Давање сагласности за ратификацију: 
a) Споразума о кредиту између Босне и Херцеговине, коју заступа Министарство 

финансија и трезора, и Bank Austria Creditanstalt - Пројекат изградње водовода 
Фојница – Кисељак и канализационог колектора Лепеница – Кисељак,  

б)  Споразума између Босне и Херцеговине и Савјета министара Републике Албаније о 
      реципрочном унапређењу и заштити инвестиција, 
ц)  Уговора о финансирању између Босне и Херцеговине и Федерације БиХ и Европске 
      инвестиционе банке - Пројекат водовода и канализације у Федерацији БиХ, 
д)  Европског споразума о достављању молби за правну помоћ. 

 
У расправи о предлогу дневног реда изнесени су сљедећи предлози: 
 
Селим Бешлагић, у име Клуба СДП-а, предложио је да се са дневног реда скину 

Посланичка питања и одговори, с обзиром да је прије ове одржан наставак 39. сједнице и да ће 
посланичка питања и одговори одузети доста времена.  

Денис Бећировић предложио је да се у дневни ред, као друга тачка, уврсти Разматрање 
Резолуције Европског парламента о БиХ, усвојене на пленарној сједници, одржаној 23. октобра 
2008. године у Стразбуру. Након што је изнио образложење, предложио је да ова тачка, ако је 
није могуће уврстити у дневни ред ове, буде уврштена као прва тачка наредне сједнице Дома.  

Бранко Докић предложио је да се 8. тачка - Финансијски извјештаји Радио-телевизије 
Босне и Херцеговине на дан 31. 12. 2007. године, са Мишљењем овлашћеног ревизора - скине са 
дневног реда, рекавши да Управни одбор треба да достави Извјештај о пословању Јавног РТВ 
сервиса, па би се могло расправљати паралелно и о овом извјештају. 

Хусеин Нанић предложио је да се у дневни ред уврсти тачка која гласи – Предлог 
закључка о изради плана активности за рјешавање смјештаја институција БиХ, изнијевши и 
садржај предлога закључка.  

Славко Јовичић иницирао је да Колегијум Дома, заједно са Колегијумом Дома народа, 
сазове посебну сједницу са једном тачком дневног реда – Привредна и економска ситуација у 
БиХ, односно економска рецесија и колапс банкарског система у многим државама свијета и 
Европе и рефлексије тог стања на БиХ, односно на привреду и укупно економско стање у овој 
земљи. Опширно је образложио свој предлог. 
 У оквиру расправе о предлогу дневног реда, а поводом предлога Дениса Бећировића, Азра 
Хаџиахметовић подсјетила је да је Парламентарна скупштина Савјета Европе, поводом расправе 
о Мониторинг извјештају, усвојила Резолуцију Парламентарне скупштине Савјета Европе, а да 
треба очекивати препоруку и са састанка Савјета за имплементацију мира, који се одржава данас. 
Рекла је да би било добро што прије објединити расправу о сва три ова документа.  
 Шефик Џаферовић подсјетио је да је Уставноправна комисија, на захтјев Колегијума, 
одржала информативну сједницу на којој су прибављене информације и обављена саслушања о 
борби против корупције и организованог криминала. Рекао је да је Комисија доставила извјештај 
са предлогом одређених закључака и предложио да тај извјештај буде уврштен у једну од 
наредних сједница Дома.  
 Бранко Докић подржао је предлог Азре Хаџиахметовић и додао да би на ту сједницу 
требало позвати све чланове Делегације Парламентарне скупштине БиХ у Савјету Европе и 
обавити цјеловиту расправу о позицији БиХ у Савјету Европу, нашим обавезама, условима које 
БиХ треба да испуни за чланство и слично. 
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 У оквиру расправе о предлогу дневног реда, Момчило Новаковић изразио је дилему да 
ли је могуће са дневног реда скинути обавезне тачке. Затим је приговорио што не добија 
материјале на српском језику које доставља Савјет министара БиХ. 
 Ремзија Кадрић коментарисао је став Колегијума о његовом захтјеву за одржавање 
посебне сједнице и додао да је он то упутио као иницијативу, како би Колегијум сазвао сједницу 
у складу са чланом 62. став (3) Пословника.  
 Сумирајући расправу о предлогу дневног реда, предсједавајући Дома Нико Лозанчић је 
констатовао: 

- Предлог Селима Бешлагића за скидање тачке Посланичка питања и одговори је 
неприхватљив јер се ради о обавезној тачки; 

- Предлог Дениса Бећировића је био алтернативан – за ову или наредну сједницу, па ће  
та тачка бити уврштена у дневни ред наредне сједнице како би била боље 
припремљена; 

- Предлог Бранка Докића за скидање 8. тачке је неприхватљив јер се ради о обавезној 
тачки; 

- Предлог Хусеина Нанића биће уврштен у дневни ред наредне сједнице; 
- Иницијатива Славка Јовичића биће процесуирана у Колегијуму; 
- Предлози Азре Хаџиахметовић и Шефика Џаферовића – такође за наредну сједницу и  
- Предлог Бранка Докића за позивање чланова Делегације биће узет у обзир када се буде 

расправљало о поменутим питањима.  
 

Након тога предсједавајући је рекао да нема нових тачака за ову сједницу, те је 
констатовао да 40. сједница Представничког дома има сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
1. Посланичка питања и одговори; 
2. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјенама и допунама 

Закона о осигурању депозита у банкама Босне и Херцеговине по хитном поступку, у 
складу са чланом 127. Пословника; 

3. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о допунама Закона о 
порезу на додату вриједност по хитном поступку, у складу са чланом 127. Пословника; 

4. Захтјев посланика Бајазита Јашаревића за разматрање Предлога закона о измјенама Закона 
о јавним набавкама  по хитном поступку, у складу са чланом 127. Пословника; 

5. Предлог закона о заштити и добробити животиња (прво читање); 
6. Изјашњавање Дома о одређивању новог рока за достављање извјештаја или о 

обустављању законодавног поступка по Предлогу закона о Агенцији за развој 
информационог друштва Босне и Херцеговине; 

7. Изјашњавање Дома о одређивању новог рока за достављање мишљења или о обустављању 
законодавног поступка по Предлогу закона о фискалним касама (предлагач закона: 
посланик Јозо Крижановић); 

8. Финансијски извјештаји Радио-телевизије Босне и Херцеговине на дан 31. 12. 2007. 
године, са Мишљењем овлашћеног ревизора; 

9. Информација о стању у области имовинских деликата у Босни и Херцеговини, са 
нагласком на кривично дјело отуђење возила, у 2006. и 2007. години и у првих шест 
мјесеци 2008. године; 

10. Предлог закључака поводом Информације о кривичним дјелима против живота и тијела, 
са нагласком на насиље у породици, за 2006. и 2007. годину те тенденцијама у прва три 
мјесеца 2008. године; 

11. Актуелна безбједносна ситуација у БиХ, са посебним освртом на тероризам (према 
закључку са 39. сједнице Дома  - на предлог Клуба СНСД-а и  Клуба СДПБиХ); 

12. Анализа стања у Пројекту ЦИПС, са посебним освртом на издавање лажних докумената; 
13. Извјештај Заједничке комисије за усаглашавање предлога за именовање омбудсмена у 

Институцију омбудсмена за људска права БиХ; 
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14. Извјештај Заједничке комисије за усаглашавање предлога за именовање замјеника 

генералног ревизора; 
15. Избор чланова Управног одбора Агенције за развој високог образовања и обезбјеђивање 

квалитета (Ранг-листа Савјета министара БиХ); 
16. Захтјев уставноправних комисија оба дома за давање овлашћења за утврђивање 

пречишћеног текста Закона о Суду БиХ и Закона о Тужилаштву БиХ; 
17. Давање сагласности за ратификацију: 

a) Споразума о кредиту између Босне и Херцеговине, коју заступа Министарство финансија и  
                         трезора, и Bank Austria Creditanstalt – Пројекат изградње водовода Фојница - Кисељак и  
                         канализационог колектора Лепеница – Кисељак, 
                   б)  Споразума између Босне и Херцеговине и Савјета министара Републике Албаније о  
                          реципрочном унапређењу и заштити инвестиција, 
                   ц)  Уговора о финансирању између Босне и Херцеговине и Федерације Босне и Херцеговине и 
                         Европске инвестиционе банке – Пројекат водовода и канализације у Федерацији БиХ, 

 д)   Европског  споразума о достављању молби за правну помоћ. 
 

Ад. – 1. Посланичка питања и одговори 
 

Предсједавајући Лозанчић констатовао је да су за ову сједницу одговоре на питања добили: 
- Денис Бећировић – од Савјета минситара на питање постављено на 31. сједници, 
- Мехмед Суљкановић – од Савјета министара на питање постављено на 33. сједници, 
- Азра Алајбеговић – од Савјета министара на питање постављено на 34. сједници,  
- Милорад Живковић – од Министарства иностраних послова на питање постављен на 

35. и 38. сједници, 
- Нико Лозанчић од Централне изборне комисије на питање постављено на 36. сједници, 
- Велимир Јукић од Обавјештајно-безбједносне агенције БиХ и Централне изборне 

комисије на питање постаљено на 38. сједници и 
- Бранко Докић – од Министарства иностраних пословао на питање постављено на 38. 

сједници. 
 
  У оквиру коментара на одговоре,  Бранко Докић је рекао да има питања која је поставио  
прије два мјесеца а још није добио одговор. Затражио је да се ажурира достављање одговора на 
питања. 

Постављена су нова питања како слиједи: 
 
Рифат Долић: 
 „Какав је став Савјета министара и ресорног министарства о археолошком открићу 
Пирамиде сунца у Високом? Да ли о том археолошком открићу постоје нека официјелна 
мишљења институција власти и научних институција у БиХ? Да ли су институције власти и 
научне институције БиХ на било који начин тренутно или су сада учесници расправа о научном 
валоризовању овог открића и зар није то питање неоправдано омаловажено и маргинализовано 
тако да се стиче утисак да је другима више стало да тамо нешто постоји него нама у БиХ, којима 
би то далеко више значило? Какав је сада правни, културолошки и историјски статус Пирамиде 
сунца у Високом?“  
 
Садик Бахтић: 
 „1. Када ће Савјет министара изабрати или именовати директора Дирекције за европске 
интеграције БиХ пошто је садашњи директор именован за амбасадора БиХ у Бриселу? 
  2.  Када ће именовани амбасадор Босне и Херцеговине у ЕУ – Брисел, ступити на своју 
дужност? 

 3. По којем пропису и ко све има право на личну заштиту и да ли та лица имају право  
на појачану додатну заштиту након медијских шпекулација о њиховој наводној угрожености и 
колико то кошта ову државу?“ 
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Ремзија Кадрић: 

„Какав је национални састав и састав националних мањина запослених у Генералном 
секретаријату Савјета министара БиХ, те ако има неравномјерне заступљености, шта се планира 
учинити ради њеног отклањања?“ 
  
Денис Бећировић: 

„Који су посланици/делегати Парламентарне скупштине БиХ од 1. децембра 2007. године 
до 1. децембра 2008. године боравили у иностранству са посебним напоменама о: 

- терминима путовања, 
- дестинацијама путовања, 
- трошковима путовања (појединачно по посланику/делегату).“ 

 
Азра Алајбеговић: 

„Ја такође имам једно врло кратко питање које се надовезује на претходно, и имаћемо 
комплетан извјештај за овај Дом, а то је – да руководство Дома такође достави имена посланика 
који су били позивани те којим посланицима је Колегијум дозволио одређена службена одсуства 
у сврху обављања њихове посланичке функције, чланства у одређеним тијелима Дома а да то 
нису хтјели или су изричито одбили. Само тако ћемо имати једну комплетну информацију. “  
 
 
Ад. – 2. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјенама и 
              допунама Закона о осигурању депозита у банкама Босне и Херцеговине по хитном  
              поступку, у складу са чланом 127. Пословника 
 
 Послије кратких уводних напомена није било расправе о захтјеву. 
 Приликом гласања, са 30 гласова ''за'' (из Федерације 21, из РС-а девет) и три гласа 
''против'' усвојен је захтјев за хитни поступак.  
 Затим је са 33 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 21, из РС-а 12) усвојен Закон о измјенама и 
допунама Закона о осигурању депозита у банкама Босне и Херцеговине. 
 
Ад. – 3. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о допунама Закона 
              о порезу на додату вриједност по хитном поступку, у складу са чланом 127.  
              Пословника 
 
 Основне уводне напомене дао је предсједавајући. 

Такође није било расправе. 
Током гласања захтјев за хитни поступак је усвојен са 30 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 

21, из РС-а девет) и три ''против''. 
Послије гласања о захтјеву усвојен је и Предлог закона о допунама Закона о порезу на 

додату вриједност. За је гласало 28 (из Федерације БиХ 18, из РС-а 10), против један, уздржала су 
се два посланика. 
 
Ад. – 4. Захтјев посланика Бајазита Јашаревића за разматрање Предлога закона о  
              измјенама Закона о јавним набавкама  по хитном поступку, у складу са чланом 127.  
              Пословника 
 
 Уводне напомене дао је предсједавајући Нико Лозанчић. 
 Није било расправе.  
 Приликом гласања, захтјев за хитни поступак није добио ентитетску већину. За хитни 
поступак гласала су 22 посланика (из Федерације 19, из РС-а три), против је гласало девет, 
уздржала су се два посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да ће о захтјеву бити спроведено усаглашавење у 
Колегијуму као комисији. 
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Ад. – 5. Предлог закона о заштити и добробити животиња (прво читање) 
 
 Није било расправе послије уводних напомена предсједавајућег. 
 Током гласања, са 26 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 20, из РС-а шест), једним ''против'' и 
шест гласова ''уздржан'', усвојен је Предлог закона у првом читању. 
 
Ад. – 6. Изјашњавање Дома о одређивању новог рока за достављање извјештаја или о 
              обустављању законодавног поступка по Предлогу закона о Агенцији за развој 
              информационог друштва Босне и Херцеговине 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио да надлежна комисија није до крајњег 
рока који је одредио Колегијум доставила извјештај по Предлогу закона о Агенцији за развој 
информационог друштва БиХ, те да је Комисија, у складу са Пословником, од Дома затражила 
продужење рока до 01. 12. 2008. године. 
 Није било расправе. 
 Приликом гласања Дом је, са 27 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 19, из РС-а осам), три 
''против'' и једним гласом ''уздржан'', одобрила продужење рока до 01. 12. 2008. године до када ће 
Комисија за саобраћај и комуникације доставити Извјештај о Предлогу закона о Агенцији за  
развој информационог друштва Босне и Херцеговине.   
 
Ад. – 7. Изјашњавање Дома о одређивању новог рока за достављање мишљења или о  
              обустављању законодавног поступка по Предлогу закона о фискалним касама  
              (предлагач закона: посланик Јозо Крижановић) 
 
 Послије уводних напомена предсједавајућег није било расправе ни о овој тачки. 
 Приликом гласања предсједавајући је рекао да надлежна комисија није у захтјеву навела 
до којег датума тражи продужење рока, па је изнио предлог Колегијума да се рок продужи до 01. 
12. 2008. године.  
 Овај предлог усвојен је са 32 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 20, из РС-а 12) и једним 
гласом ''уздржан''. 
 
Ад. – 8. Финансијски извјештаји Радио-телевизије Босне и Херцеговине на дан 31. 12. 2007.  
               године, са Мишљењем овлашћеног ревизора 
 
 У уводним напоменама, предсједавајући Лозанчић подсјетио је на Мишљење Комисије за 
саобраћај и комуникације и закључке који су у њему предложени. 
 Није било расправе.  
 У току изјашњавања предсједавајући је на гласање дао Финансијске извјештаје, са 
Мишљењем овлашћеног ревизора и Мишљењем надлежне комисије са закључцима. ''За'' је 
гласало 19 посланика (из Федерације БиХ 17, из РС-а два), три ''против'', 11 ''уздржано''. 
 Предсједавајући је констатовао да извјештаји и мишљења нису добили ентитетску већину 
и да слиједи усаглашавање у Колегијуму као комисији.  
 
Ад. – 9.  Информација о стању у области имовинских деликата у Босни и Херцеговини, са 
               нагласком на кривично дјело отуђење возила, у 2006. и 2007. години и у првих шест 
               мјесеци 2008. године 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама рекао да је Уставноправна комисија прихватила 
Информацију из ове тачке и да предлаже Дому да и он то учини. 
 Није било расправе. 
 Приликом гласања Информација је примљена к знању са 28 гласова ''за'' (из Федерације 
БиХ 17, из РС-а 11), једним ''против'' и три гласа ''уздржан''. 
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Ад. – 10. Предлог закључака поводом Информације о кривичним дјелима против живота и  
                тијела, са нагласком на насиље у породици, у 2006. и 2007. години, те тенденцијама  
                у прва три мјесеца 2008. године 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио на Закључак Дома усвојен на 36. 
сједници, на основу којег су Уставноправна  комисија, Комисија за остваривање равноправности 
полова, Заједничка коммисија за људска права, права дјетета, младе, имиграцију, избјеглице и 
етику и Парламентарну група за популацију и развој доставиле предлог закључака из ове тачке.  

Није било расправе.  
Приликом гласања, са 31 гласом ''за'' (из Федерације БиХ 19, из РС-а 12) и два гласа 

''уздржан'', усвојени су сљедећи  
 

З А К Љ У Ч Ц И 
1. Представнички дом ПСБиХ констатује да је насиље у породици у значајном порасту и 

представља велик друштвени проблем; 
2. Представнички дом ПСБиХ позива надлежне институције да спроводе мјере 

предвиђене Резолуцијом Парламентарне скупштине БиХ о борби против насиља над 
женама у породици („Сл. гласник БиХ“, бр. 15/08), нарочито укључујући обавезу 
усвајања одговарајућих законодавних и буџетских мјера, те  обезбјеђивања ефикасне 
примјене већ усвојених закона и мјера, а посебно обезбјеђивања бржег приступа 
судовима, као и ефективног изрицања заштитних мјера и успостављања објеката за 
подршку жртвама насиља у породици и њиховом финансирању, те обуке особља у 
здравству, полицији, правосуђу, социјалним и образовним установама; 

3. Констатује се да су установе за социјалну заштиту у Босни и Херцеговини 
материјално и кадровски неадекватно опремљене те да не могу успјешно одговорити 
свом задатку када је у питању поступање у случајевима насиља у породици, па је 
неопходно утврдити и спроводити мјере на њиховом јачању;   

4. Представнички дом ПСБиХ тражи од Савјета министара БиХ да до краја 2008. године 
поднесе Парламентарној скупштини БиХ на усвајање Предлог стратегије за 
превенцију и борбу против насиља у породици, насиља на основу пола, сексуалног 
узнемиравања и узнемиравања у Босни и Херцеговини, те да најмање једанпут 
годишње извјештава ПСБиХ о њеном спровођењу.  

 
Ад. – 11. Актуелна безбједносна ситуација у БиХ, са посебним освртом на тероризам 
                (према Закључку са 39. сједнице Дома  - на предлог Клуба СНСД-а и Клуба 
                СДПБиХ) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је рекао да је, на тражење Колегијума, 
Министарство безбједности у писаној форми доставило информацију за ову тачку дневног реда.  
 У оквиру ове тачке, у расправи су учествовали: Бакир Изетбеговић, Славко Јовичић, Бериз 
Белкић, Јозо Крижановић, Денис Бећировић, Драго Калабић, Мирко Околић и Момчило 
Новаковић. 
 Приликом гласања Дом се прво изјаснио о предлогу закључка Момчило Новаковића – да 
се Информација врати Министарству безбједности ради разматрања на сједници Савјета 
министара, накаон чега би се разматрала на сједници Дома. За предлог овог закључка гласало 
је 17 (из Федерације БиХ седам, из РС-а 10) против је гласало 16 посланика.  
 Предсједавајући је констатовао да предлог закључка није добио ентитетску већину и да 
слиједи усаглашавање у Колегијуму као комисији, те да ће се након тога гласати о осталим 
материјалима из ове тачке.  
 
 
 
 
 



 8
Ад. – 12. Анализа стања у Пројекту ЦИПС, са посебним освртом на издавање лажних 
                докумената 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама рекао да је Министарство финансија и трезора, 
на тражење Колегијума, доставило информацију за ову тачку дневног реда. 
  
 У расправи су учествовали: Селим Бешлагић,  Бакир Изетбеговић, Хусеин Нанић, Шефик 
Џаферовић, Лазар Продановић и Нико Лозанчић. 
 Говорио је и министар цивилних послова Средоје Новић, који је одговорио и на питања 
постављена у расправи. 
 Приликом гласања, са 30 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 19, из РС-а 11), једним ''против'' 
и једним гласом ''уздржан'', Дом је примио к знању Информацију Министарства цивилних 
послова. 
 Затим је предсједавајући на гласање дао предлог закључака које је у расправи поднио 
предсједавајући Клуба СДА  Бакир Изетбеговић, који гласе: 

1. Задужује се Савјет министара БиХ да анализира институционалну везу органа који 
воде управни поступак и Пројекат ЦИПС, који издаје документе на основу тог 
поступка, те да предложи мјере којима би се спријечило издавање лажних докумената. 

2. Тражи се хитно спровођење Закона о Агенцији за идентификациона документа и 
размјену података, укључујући и расписивање конкурса за избор новог рукокводства у 
складу са Законом.  

3. Тражи се да приликом запошљавања у Агенцији буде испоштована законска обавеза о 
националној заступљености запослених, посебно попуњеност руководећих радних 
мјеста. 

За предлог ових закључака гласало је 19  (из Федерације БиХ 17, из РС-а два), уздржало се 
13 посланика.  

Предсједавајући је констатовао да закључци нису добили ентитетску већину, па слиједи 
усаглашавање у Колегијуму као комисији. 

 
Ад. – 13. Извјештај Заједничке комисије за усаглашавање предлога за именовање  
                омбудсмена у Институцију омбудсмена за људска права БиХ 
 
 Предсједвајући је у уводним напоменама подсјетио на процедуру која је спроведена у вези 
са именовањем омбудсмена у Институцију омбудсмена за људска права Босне и Херцеговине. 
Подсјетио је на Извјештај Заједничке комисије, те да се Комисија усагласила да се у Институцију 
омбудсмена из хрватског народа именује Иво Брадвица, а из бошњачког народа Јасминка 
Џумхур. Такође је подсјетио да су раније оба дома из српског народа именовала Љубомира 
Сандића.  
 
 Мартин Рагуж је у расправи рекао да је ово један од најапсурднијих извјештаја откад је он 
посланик у Представничком дому. Чланови Заједничке комисије из овог дома усагласили су 
предлог прегласавањем, а нису стали иза одлуке коју је раније донио овај дом. Ја мислим да се то 
није десило нити ће се десити у парламенарној пракси – па нека то овдје остане забиљежено. Они 
су одступили од одлуке овог дома. О кандидату којег је овај дом именовао није се ни гласало. 
Ова ствар алармантно упозорава колико се изашло ван оквира закона и подлегло притисцима, да 
се примијени поступак усаглашавања на људе, а такав је поступак предвиђен за усаглашавање 
закона. Најмање што овај дом може урадити јесте да одбије овај извјештај. Ако овај извјештај 
буде прихваћен, на овоме се процес неће завршити. 
 У расправи су даље учествовали: Ремзија Кадрић, Момчило Новаковић, Јозо Крижановић, 
Сефер Халиловић и Драго Калабић. 
 Ремзија Кадрић је скренуо пажњу на закључак у Извјештају Заједничке комисије – којим 
се тражи од Министарства правде БиХ да достави мишљење у погледу ваљаности процедуре 
Заједничке комисије за усаглашавање предлога за именовање омбудсмена за људска права, 
додавши да мисли да је то требало урадити прије спровођења процедуре усаглашавања.  
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 Момчило Новаковић је такође скренуо пажњу на закључак у Извјештају Заједничке 
комисије, рекавши да тај закључак нема смисла и да мисли да би Извјештај требало одбити и 
цијелу процедуру поновити, како бисмо у складу са законом именовали омбудсмене у 
Институцији омбудсмена. 
 Јозо Крижановић  је у својој краткој дискусији рекао: „Ја ћу врло кратко, заправо могу 
само рећи да се у потпуности слажем са овим што је говорио колега Рагуж. Дакле, био би ово 
преседан да заједничке комисије домова усаглашавају персонална рјешања, односно именовања. 
Мислим да то није у складу са нашим пословником и ја ћу из тог разлога бити против оваквих 
приједлога и против закључка. 

Сефер Халиловић је, такође у краткој дискусији, рекао да би само хтио подржати ово што 
су већ прије њега говорили Рагуж и остали посланици. Додао је да је више него  очигледно да 
процедуре нису поштоване и да ће се доћи у  једну позицију, када ће се до омбудсмена доћи на 
суду, а то ће нас удаљити пола године или годину дана од коначног рјешења овог питања. 
 Драго Калабић је рекао да је ОХР својим писмима, згог којих често овдје устају у име 
ОХР-а и траже став, инсистирао да се именовање омбудсмена заврши. Када је формирана 
Комисија, сви смо знали са чиме ћемо се суочити, сви су знали шта је наш задатак и сви су 
очекивали резултат. Они који нису задовољни резултатом сада износе ту аргументацију. Дилема 
постоји, ја сам ту дилему изнио и на Комисији, али истовремено тражим да неко каже шта је 
излаз, шта је алтернатива. Ми нисмо могли наћи бољи начин и урадили смо што смо урадили.  
 Приликом гласања Извјештај Заједничке комисије усвојен је са 22 гласа ''за'' (из 
Федерације БиХ 14, из РС-а осам) и 11 гласова ''против''. 
 Предсједавајући је констатовао да су усвајањем Извјештаја Заједничке комисије у 
Институцију омбудсмена за људска права Босне и Херцеговине именовани Љубомир Сандић – из 
српског народа, Јасминка Џумхур – из бошњачког народа и Иво Брадвица – из хрватског народа.  
 Такође, усвајањем Извјештаја, Дом је усвојио и закључак који гласи: 
 Тражи се од Министарства правде БиХ да достави мишљење у погледу ваљаности 
процедуре Заједничке комисије за усаглашавање предлога за именовање омбудсмена за 
људска права Босне и Херцеговине.  
 
Ад. – 14. Извјештај Заједничке комисије за усаглашавање предлога за именовање замјеника 
                генералног ревизора 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је рекао да је предмет усаглашавања у Заједничкој 
комисији био замјеник генералног ревизора БиХ из бошњачког народа. 
 Није било расправе. 
 Приликом гласања Извјештај Заједничке комисије усвојен је са 22 гласа ''за'' (из 
Федерације БиХ 12, из РС-а 10), осам  ''против'' и два гласа ''уздржан''.  
 Након усвајања Извјештаја предсједавајући је констатовао да је Џевад Некић именован за 
замјеника генералног ревизора из бошњачког народа, те подсјетио да је раније за генералног 
ревизора у оба дома именован Миленко Шего, а за замјеника генералног ревизора из српског 
народа Божана Трнинић. 
 
Ад. – 15. Избор чланова Управног одбора Агенције за развој високог образовања и 
                обезбјеђивање квалитета (Ранг-листа Савјета министара БиХ) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Лозанчић подсјетио је на одредбе Закона о 
високом образовању према којима се именује Управни одбор Агенције, те рекао да је Колегијум 
задужио Уставноправну комисију да достави мишљење о предлогу Савјета министара, али да 
мишљење до сада није достављено. 
 У оквиру ове тачке у расправи су учествовали: Шефик Џаферовић, министар цивилних 
послова Средоје Новић и Момчило Новаковић. 
 Приликом гласања, са 23 гласа ''за'' (из Федрације БиХ 15, из РС-а осам) шест ''против'' и 
четири гласа ''уздржан'', Дом је усвојио Ранг-листу Савјета министара, па су тако у Управни 
одбор Агенције за  развој високог образовања изабрани: 
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 Мишо Кулић - на три године 
 Стево Пашалић - на двије године 
 Дарко Петковић - на једну годину 
 Сабахудин Екиновић - на три године  
 Бакир Мехић - на двије године 
 Рефик Шахиновић - на једну годину 
 Иво Розић - на три године 
 Славица Јука - на двије године 
 Синиша Скочибушић - на једну годину и  
 Емина Хот-Шљука - на три године.  

 
Ад. – 16. Захтјев уставноправних комисија оба дома за давање овлашћења за утврђивање 
                 пречишћеног текста Закона о Суду БиХ и Закона о Тужилаштву БиХ 
 
 Послије уводних напомена предсједавајућег није било расправе. 
 Са 30 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 18, из РС-а 12) и три гласа ''уздржан'', Дом је дао 
овлашћење Уставноправној комисији за утврђивање пречишћеног текста Закона о Суду БиХ и 
Закона о Тужилаштаву БиХ.  
 
Ад. – 17. Давање сагласности за ратификацију: 

а) Споразума о кредиту између Босне и Херцеговине, коју заступа Министарство 
     финансија и трезора, и Bank Austria Creditanstalt - Пројекат изградње водовода 
     Фојница – Кисељак и канализационог колектора Лепеница – Кисељак,  
б)  Споразума између Босне и Херцеговине и Савјета министара Републике Албаније о 
      реципрочном унапређењу и заштити инвестиција, 
ц)  Уговора о финансирању између Босне и Херцеговине и Федерације БиХ и Европске 
      инвестиционе банке - Пројекат водовода и канализације у Федерацији БиХ, 
д)  Европског споразума о достављању молби за правну помоћ. 

 
            У уводним напоменама предсједавајући је рекао да је надлежна комисија доставила 
мишљења о актима из ове тачке и о њима дала позитивно мишљење. 

Није било расправе. 
Са 32 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 20, из РС-а 12) и једним ''против'', дата је сагласност 

за ратификацију аката од а) до д). 
 
Овим је реализован дневни ред 40. сједнице. 
Саставни дио Записника је транскрипт сједнице. 
Сједница је завршена у 18.59 часова. 

 
 
              СЕКРЕТАР                                        ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ      
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                  ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
         Бранка Тодоровић                                                                        Нико Лозанчић 
    


